



គណបក្សសង្គ្រោះជាតិជាសេចក្តីខ្មាសសំរាប់ជាតិខ្មែរ

សេរីការ

ថ្មីៗនេះកិមសុខាបានឆ្លើយប្រាប់អ្នកកាសែតថាគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ត្រូវតែចូលបោះឆ្នោត ទើបអាចដឹង អំពីល្បិចខូច របស់គណបក្សកាន់ អំណាច និង គ.ជ.ប., ដែលកំពុងធ្វើគ្រប់មធ្យោបាយបន្តលួចឆ្នោត ដើម្បី យកឈ្នះ។ ដូច្នោះសំដីនេះ យើងអាចទុកជា សេចក្តីសម្រេចដាច់ ស្រេច របស់គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ចូលរួមការបោះឆ្នោត គ្មានសេរី, គ្មានយុត្តិធម៌ សំរាប់តែយួនឈ្នះ នាខែកក្កដាខាងមុខនេះ។

សំដីបែបនេះ ធ្វើឲ្យយើងនឹកឃើញសំដីលីលារបស់ហ៊ុនសែន បង្កើតបន ល្លែងនៅតាមទល់ដែនយួន ដើម្បី ធ្វើជារបងការពារទល់ដែន ដែលជា គំនិតអ្នកដឹកនាំយួននៅស្រុកខ្មែរ គេបង្កាប់ឲ្យហ៊ុនសែននិយាយថា "ក្ត" ដល់ខ្មែរ ព្រោះយួនវាមើលងាយជនជាតិខ្មែរ បើវាចង់ឲ្យអាយ៉ងវា និយាយអ្វី គឺវាតែចាំបាច់រកគំនិតសមហេតុសមផលអ្វីនោះទេ។

កិមសុខា មិនខុសពីហ៊ុនសែន ជាសមមិត្តខ្លួនផង ជាគូប្រឆាំងអាការៈ ក្រៅតាមបញ្ហាហានុញ្ញផង, និយាយឡែងតាមបង្កាប់យួនហើយមាន សានុមត¹ ពីចិនដែរ ថាត្រូវតែចូលរួមបោះឆ្នោត ទើបអាចដឹងអំពី ល្បិចខូច គ.ជ.ប។ សំដីបែបនេះ គឺអ្នកដឹកនាំយួននៅស្រុកខ្មែរ គេ យកមាត់កិមសុខា ដើម្បីឲ្យ "ក្តខ្មែរ" ម្តងទៀតហើយ។

កិមសុខា ប្រើសំដីបែបនេះ ជាសំដីមើលងាយប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ទុកខ្មែរ ជាមនុស្សល្ងង់ អាចជឿខ្លួនគ្រប់បែបយ៉ាង ព្រោះថាគណបក្សសង្គ្រោះ ជាតិដែលខ្លួនបង្កើតឡើង, ហើយដណ្តើមអំណាចពីសមរង្ស៊ីបានងាយ

¹ សានុមត ; consentement។

ស្រួលដោយសារមានជំនួយពីកងកាំ, ប៉ែនសុវណ្ណ, និងមិត្តទ្រុះសមរង្សី មួយចំនួន, បានដូរគំនិតផ្ទុយស្រឡះ ពីការវិភាគស្ថានភាពនយោបាយ នៅស្រុកខ្មែរ របស់ខ្លួនថា ជាតិកំពុងមានគ្រោះថ្នាក់ជាអាសន្ន ហើយ ខ្លួនបានចង្អុលបង្ហាញគ្រប់ចំណុចភយន្តរាយ ថែមទាំងបានបង្ហាញ ផ្លូវដែលត្រូវដើរ ដើម្បី ស្រោកទុក្ខប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ។ ក្នុងវិភាគស្ថានភាព នយោបាយស្រុកបែបនេះ កឹម សុខា ត្រូវដឹងច្បាស់ថា អ្នកណាជាសត្រូវ ជាតិពិតប្រាកដ ស្គាល់យុទ្ធសាស្ត្របំផ្លាញជាតិរបស់សត្រូវ ហើយ ត្រូវ ដើរតួជាអ្នកប្រាប់រឿងស្ងាត់កំបាំងខ្លាំងជាតិប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ និង សហគមន៍អន្តរជាតិដឹងច្បាស់ តែបែបនិយាយស្រួល លើកយកហេតុ ផលដ៏ចម្លែកមួយ គ្មានសមហេតុសមផលថា ត្រូវតែចូលរួមបោះឆ្នោត គ្មានសេរី, គ្មានយុត្តិធម៌ ជាមួយសត្រូវជាតិសិន ទើបខ្លួនអាចបញ្ជាក់ បានអំពីគ្រោះថ្នាក់ជាតិទៅវិញ។ សូមបងប្អូនខ្មែរយើងយកគំនិត កឹម សុខានេះ ទៅពិចារណាចុះ ដែលជាបុគ្គលម្នាក់តាំងខ្លួនជាអ្នកប្រជាធិ បតេយ្យ ជាអ្នកសង្គ្រោះជាតិខ្មែរ។

សំដី មោហោ កឹម សុខា ខាងលើនេះ បញ្ជាក់បង្ហាញថែមទៀតអំពី គោលបំណងវិលវល់របស់គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ នៅចំពោះមុខគ្រោះថ្នាក់ ជាតិ ដែល កឹម សុខា និង បក្សពួកខ្លួនមួយក្តាប់ ទុកស្មើត្រឹមតែជា គ្រោះថ្នាក់អាសនៈរបស់ពួកគេនៅក្នុងរដ្ឋសភានៃ មនុស្សស្វា ធ្វើ ថ្លង់, គ, និង ខ្វាក់ ដើម្បី កៅអីតែប៉ុណ្ណោះ។ ពួក កឹម សុខា កំពុងបន្តវិធីធ្វើ ការ « ធ្វើសិនទៅចាំគិតក្រោយទៀត » ដែលជាទម្លាប់អាក្រក់របស់ ខ្មែរយើង។

គំនិត កឹម សុខា និង បក្សពួកខ្លួនបែបនេះ, យើងជាខ្មែរ មិនត្រូវនាំ គ្នាឆ្ងល់អ្វីទេអំពីបរាជ័យមហាបាតុកម្មគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ នាថ្ងៃទី ២៤ មេសា នៅទីក្រុងភ្នំពេញ ដែលជាទឹកនៃង ដែលគេទុកជា សរសៃ វិញ្ញាណនយោបាយជាតិ ជាទីប្រជុំយុវជន, កម្មករ, អ្នករាជការគ្រប់

ថ្នាក់ ។ល។ មានអ្នកចូលរួមត្រឹមតែជាងពីររយនាក់តែប៉ុណ្ណោះ ទោះបី មានការអំពាវនាវនាំចំរើនចិត្តពីសមរង្សីផ្ទាល់យ៉ាងណាក៏ដោយ។ វា ជ័យនេះ វាមានភាពផ្ទុយពីការយោសនា របស់គណបក្សថា ខ្លួនកំពុង ទទួលការគាំទ្រយ៉ាងខ្លាំងក្លា ពីសំណាក់ប្រជាពលរដ្ឋ ទាំងក្នុងប្រទេស និង ក្រៅប្រទេស។

យើងលើកមកនិយាយនេះ គ្មានគំនិត នាំបំបែកបំបាក់ខ្មែរនិងខ្មែរ នោះឡើយ ហើយ ក៏មិនយកខ្មែរណាជាសត្រូវនឹងយើងដែរ តែយើង មានករណីយកិច្ចជាពលរដ្ឋខ្មែរ ជាខ្មែរសេរី ធ្វើបរិយារ² ជូនដល់ប្រជា ពលរដ្ឋខ្មែរទ្រៀមបដិសេធ និង យល់ច្បាស់ អំពីសកម្មភាព របស់សត្រូវជាតិ ចេញមុខ ឬ លាក់មុខក្តី ដូចជា សកម្មភាព កិម សុខា និង បក្សពួក នាបច្ចុប្បន្ន កំពុងបោកប្រាស់អ្នកប្រជាធិបតេយ្យ, ប្រជាពលរដ្ឋ ក្នុង គោលបំណងតែមួយគត់ គឺ បំរើនយោបាយ ចិនឃូនកុម្មុយនិស្ត ដើម្បី កៅអី និង បំណាច់ អាសនៈ ជាតំណាងរាស្ត្រ សំរាប់ធ្វើច្បាប់ ការពារជន ជាតិយួនរស់តតច្បាប់នៅក្នុងស្រុកខ្មែរ។ ការពន្យល់ហេតុផល នៃ ការ ចូលរួមបោះឆ្នោតគ្មានសេរី, គ្មានយុត្តិធម៌ របស់គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ គឺដូចជា ពួកគេកំពុងនិយាយប្រាប់ខ្មែរថា បើចង់ដឹងថា ភ្លើងក្តៅត្រូវ នាំគ្នាលូកដៃចូលភ្លើងសិន ទើបយើងដឹងថាវាក្តៅ ប៉ុន្តែ គេដឹងរួច ស្រេចទៅហើយថា ធាតុក្តៅរបស់ភ្លើងជាភាពជាក់ស្តែង តតចាំបាច់ លូកដៃ ដើម្បី ឲ្យដឹងនោះឡើយ ពន្យល់បែបនេះ គឺដូចគ្នានឹង សំដី កិម សុខា និយាយថា ត្រូវតែចូលរួមបោះឆ្នោតគ្មានសេរី, គ្មានយុត្តិធម៌ ក្នុង របបផ្តាច់ការសិន ទើបអាចដឹងច្បាស់បាន, តែការបោះឆ្នោតនេះ, សូ ម្បី សហគមន៍អន្តរជាតិ ក៏គេទុករួចស្រេចទៅហើយថា ជាការបោះ ឆ្នោត គ្មានលក្ខណៈប្រជាធិបតេយ្យ។ នេះហើយជា ភាពមិនទំនងក្នុង

² បរិយារ ; Dénoncer។

គំនិត កិម សុខា ព្រោះជា សំដី និយាយតាមបញ្ហាអ្នកដឹកនាំយួននៅ ស្រុកខ្មែរ ដូចហ៊ុនសែនដែរ។ សួរថា កិមសុខានិយាយបែបនេះ៖

១. មានគោលដៅបែបណា ? គឺសង្គ្រោះជនជាតិយួន ដែលមករស់ ឥតច្បាប់នៅក្នុងស្រុកខ្មែររាប់លាននាក់។

២. មានគោលបំណងបែបណា ? រក្សាកៅអី និង បំណាច់អាសនៈពួក ខ្លួនមួយក្តាប់នៅក្នុងរដ្ឋសភា នៃ មនុស្សស្វា ធ្វើ គ, ថ្លង់ និង ខ្វាក់។

៣. មានគោលការណ៍បែបណា ? រក្សាអំណាចយួនកុម្មុយនិស្ត និង អំណាចខ្មែរអាយ៉ងយួនក្នុងស្រុកខ្មែរ។

ដើម្បីទប់ស្កាត់អំពើទុច្ចរិតនេះ, ខ្មែរយើង មានមធ្យោយតែមួយគត់ ដែលជា មធ្យោបាយអហិង្សា គឺធ្វើពហិការ កុំនាំគ្នាទៅបោះឆ្នោតឲ្យ យួនឈ្នះ, ឲ្យអំណាចអាយ៉ងយួនបន្ត បម្រើប្រយោជន៍យួន បំផ្លាញខ្មែរត ទៅមុខទៀត។ ចំពោះយើងវិញ, យើងគ្មានការរុញរា ធ្វើការរិះគន់ ដល់ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ព្រោះថា ក្នុងបច្ចុប្បន្ននេះ គណបក្សនេះ ធ្វើ សកម្មភាព បម្រើចេញមុខប្រយោជន៍យួន ដូច្នោះយើងឈប់ទុកគណ បក្សនេះ ជាគណបក្សប្រឆាំងទៀតហើយ។

ហ៊ុន សែន ឥតក្តាចភ័យថា គណបក្សប្រជាជន ចាញ់ឆ្នោតនោះឡើយ, ឈ្នះគឺជាការពិតរបស់ហ៊ុន សែន តែ ហ៊ុន សែន ក្តាចជ័យជំនះខ្លួននេះ មិនមានការទទួលស្គាល់ពីសហគមន៍អន្តរជាតិ ដែលជា ទាយកជំនួយ សំរាប់របបខ្លួនរស់ សំរាប់ជួយជនជាតិយួន រស់ឥតច្បាប់នៅក្នុងស្រុក ខ្មែរ ហេតុនេះឯង ហ៊ុន សែន បញ្ជាឲ្យកែសម្រួល ពួកស្តេច តាមបង្គាប់យួនឲ្យ មកចូលធ្វើនយោបាយវិញ តែនៅរក្សា បំណាច់ ជាពូជស្តេចដដែល ដូច ជាភរិយា លោក កែវ ពុទ្ធរស្មី ឈ្មោះ អរុណរស្មី កូនស្រីសិហនុ ឲ្យធ្វើជា ប្រធានគណបក្សហ្នួនសិប៊ុច ឲ្យទ្រង់សិរីវិឌ្ឍ ហ្នួនសិហនុ អាចចូលជួយ ក្តួយស្រីបាន ឲ្យទ្រង់ធម្មកោ ចូលគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ជាការដាក់ម្នាក់ កម្លាំងកុហកប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរថា គណបក្សនេះ កំពុងមានការគាំទ្រពី

សំណាក់ខ្មែរគ្រប់មជ្ឈដ្ឋាន ដើម្បី ធ្វើធម្មានុរូបកម្ម³ នៃការសម្រេចចូល
រួមការបោះឆ្នោតគ្មានសេរី, និងគ្មានយុត្តិធម៌ដែលជាការធានារម្មយូរ
ជ័យជំនះ ហ៊ុន សែន មានការទទួលស្គាល់ ពីសំណាក់ សហគមន៍ អន្តរ
ជាតិ។

កំណែទម្រង់ពួកស្តេចរបស់អ្នកដឹកនាំយួននៅស្រុកខ្មែរនេះ ពួកវា ទុកជា
កាតព្វកិច្ចរបស់ពួកព្រះ ឬ អង្គម្ចាស់ខ្មែរ ចំពោះជនជាតិយួន ដែលគេ
មកស្លាប់នៅស្រុកខ្មែរ ដើម្បី ជួយបង្កើតឡើងវិញ នូវ របបរាជានិយម
ខ្មែរ, ជាការសងគុណ ឥតគននា នៃ ជំនួយយួន ដល់ស្តេចសីហនុ ដែល
ពួកស្តេច ទុកជា ររក្សត្រ ជាបីតា របស់ពួកខ្លួន។ តែពួកស្តេច ត្រូវដឹង
ថា បើពួកខ្លួនចូលធ្វើនយោបាយ, ពួកខ្លួនពុំអាចរក្សាឋានៈ ឬ វណ្ណៈ
ខ្លួនជាស្តេចបានទៀតទេ ព្រោះក្នុងលាននយោបាយ, សមភាព រវាង
គូរប្រឆាំង ជាលក្ខខណ្ឌត្រូវមានខានមិនបាន ដូច្នោះ គេតែចាំបាច់
ហៅ លោកស្រី អរុណរស្មី លោកធម្មកោ សិរីវិឌ្ឍ និង ស្តេចឯទៀតថា "ព្រះ
ឬ អ្នកអង្គម្ចាស់" អ្វីទៀតនោះឡើយ, ហៅលោក, និង លោកស្រី វាគ្រប់
គ្រាន់ណាស់ទៅហើយ។

គេដឹងថា, សហគមន៍អន្តរជាតិ, គេមិនបញ្ជូនអ្នកសង្កេតការណ៍មក
ពិនិត្យការបោះឆ្នោតថ្នាក់ជាតិខាងមុខនេះទេ ព្រោះ គេដឹងថាការ
បោះឆ្នោតនេះ វាគ្មានលក្ខណៈប្រជាធិបតេយ្យ។ ត្រូវខ្មែរយើងដឹងបន្ត
ទៀតថា សហគមន៍អន្តរជាតិ គេមិនអាចនិយាយប្រាប់ខ្មែរយើង ត្រ
ង់ៗថា ត្រូវធ្វើពហិការក្នុងការបោះឆ្នោតគ្មានសេរី, គ្មានយុត្តិធម៌នោះ
បានឡើយ ព្រោះ វាខុសនឹង សីលធម៌របស់គេ, តែការមិនបញ្ជូនអ្នក
សង្កេតការណ៍នេះ គឺជា ការបញ្ជាក់មិនចម្រុះច្របូចទៅហើយ ថា
ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ត្រូវទទួលការខុសត្រូវដោយខ្លួនឯងក្នុងការបោះ
ឆ្នោតគ្មានសេរី, និងគ្មានយុត្តិធម៌នេះ បើនៅតែនាំគ្នាទៅបោះឆ្នោត

³ ធ្វើធម្មានុរូបកម្ម ; Légitimer។

ឬ ចូលរួមបោះឆ្នោត គឺខ្មែរខ្លួនឯង ជាអ្នកទទួលផលអាក្រក់សំរាប់ ជាតិខ្លួនឯង។ គ្រោះថ្នាក់ធំមួយចំពោះជាតិខ្មែរ ក្នុងការទៅបោះឆ្នោត ឬ ចូលរួមបោះឆ្នោត គ្មានសេរី, គ្មានយុត្តិធម៌ បែបនេះ គឺខ្មែរយើង កាត់ផ្តាច់ប្រទេសខ្មែរយើងដោយខ្លួនឯងពីសហគមន៍អន្តរជាតិ ក្នុងវិស័យការពារលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ, សិទ្ធិមនុស្ស ជាពិសេសជា ការឈប់ ទទួលស្គាល់ដោយខ្លួនឯង នូវ កិច្ចព្រមព្រៀងសន្តិភាពនៅស្រុកខ្មែរ នៅថ្ងៃទី២៣ តុលា ឆ្នាំ ១៩៩១ ដែល គេយកមូលដ្ឋានលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ ជាគោលការណ៍សំខាន់បំផុត។ ដូច្នោះ ការចូលរួមបោះឆ្នោត គ្មាន លក្ខណៈលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យគឺ ជាការបំពាន ជាក់លាក់ ដោយខ្លួនឯង លើកិច្ចព្រមព្រៀង ថ្ងៃទី២៣ តុលា ឆ្នាំ ១៩៩១។

កិម សុខា និង បក្សពួកខ្លួន រួមនឹង គណបក្សប្រជាជន រស់ក្រោម អំណាចយួនកុម្មុយនិស្ត កំពុងនាំគ្នា សម្លាប់ជាតិខ្មែរ ព្រោះ នាំគ្នាធ្វើ ការបោះឆ្នោត គ្មានសេរី, គ្មានយុត្តិធម៌។ ការបោះឆ្នោតបែបនេះ គេ អាចទុកជា ចំណុចគ្មានអាចត្រឡប់វិញបាន នៃ ដំណើរ ទៅរក មរណៈ ភាព របស់ជាតិខ្មែរ។ ដំណើរឆ្ពោះទៅកម្ពុជាកណ្តាល របស់ជនជាតិយួន និង ឥណ្ឌូចិន ក្នុងឆ្នាំ២០១៣ ជា ការពិតមួយសំរាប់ខ្មែរ ហើយ ជាការ បញ្ជាក់បង្ហាញពីដង្ហើមចុងក្រោយ របស់ជាតិខ្មែរដែរ។ យើងសួរថា តើ កិម សុខា និង បក្សពួកគាត់ នៅមានខ្យល់ក្បាល ជាខ្មែរដែរឬទេ ? យើង មិនបាច់សួរទៅ សម រង្ស៊ី អ្វីទៀតទេ ព្រោះ បុគ្គលនេះ ត្រូវបាន គង់ គាំ, ប៉ែន សុវណ្ណ និង កិម សុខា យកទៅដាក់ចោលក្នុងមឈូសយួនបាត់ ទៅហើយ។ ភាពជាក់ស្តែង គឺ កិម សុខា គាត់ពាក់ងារជា ប្រធានស្តីទី គឺ មានន័យថា ប្រធាន សម រង្ស៊ី ឥតមានមុខនាទីអ្វីទៀតទេក្នុងគណ បក្សបក្សសង្គ្រោះជាតិ ហើយ បើបុគ្គល សម រង្ស៊ី ធ្វើសេចក្តីថ្លែងការណ៍ អ្វីមួយ, សេចក្តីថ្លែងការណ៍នោះ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ គេមិនទុកជា ផ្លូវការ របស់គណបក្សនោះឡើយ ជាពិសេស បើ សម រង្ស៊ី ចង់ធ្វើពហិ

ការគឺគេទុកសេចក្តីសម្រេចនេះជាសេចក្តីសម្រេចឯកជនតែប៉ុណ្ណោះ។ ងារជាប្រធានស្តីទី របស់ កិម សុខា ជាការបិទទ្វារមិនឲ្យ សម រង្ស៊ី មានលទ្ធភាពគ្រប់បែបយ៉ាង ជ្រៀតជ្រែង ក្នុងសកម្មភាពគណបក្សសង្គ្រោះជាតិនៅក្នុងប្រទេស។ ដូច្នោះ សម រង្ស៊ី បានក្លាយ ជាបុគ្គលដែល គង់គាំ, ប៉ែនសុវណ្ណ និង កិម សុខា គេមិនចង់ឃើញមុខនៅស្រុកខ្មែរ ជាពិសេសនៅពេលបោះឆ្នោត គ្មានសេរី គ្មានយុត្តិធម៌ ខាងមុខនេះ។

យើងមិនមែនជាកម្លាំង ជាចលនា ឬ ជា គណបក្សនយោបាយនោះឡើយ យើងគ្រាន់ ជា សម្បជញ្ញជាតិខ្មែរតែប៉ុណ្ណោះ ដូច្នោះយើង មិនធ្វើការអំពាវនាវឲ្យខ្មែរយើងធ្វើពហិការក្នុងការបោះឆ្នោតគ្មានសេរី, គ្មានយុត្តិធម៌ ខាងមុខនេះឡើយ, យើងគ្រាន់តែមានជំនឿថា ការសម្រេចចិត្ត របស់ខ្មែរម្នាក់ៗ ធ្វើពហិការនេះ ជាសម្បជញ្ញជាតិខ្មែរ ដែលយើងទុកវាជាកម្លាំងជាតិខ្មែរ ឥតអាចមានកម្លាំងណាមួយ អាចយកឈ្នះវាបាននោះឡើយ ដូច្នោះ ផ្លូវពហិការនេះឯង ជាការសង្គ្រោះជាតិតិចប្រាកដ ផ្ទុយពីការចូលរួមបោះឆ្នោត នៃ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ដែលក្លាយជា គណប្ប ជាសេចក្តីខ្មាស សំរាប់ជាតិខ្មែរ នៅចំពោះមុខគ្រប់ប្រទេសប្រកាន់យកលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យសេរី ជារបបដឹកនាំជាតិ។